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Een mooie lijst met Erik de 
Groot als lijsttrekker! 
 
Onze leden hebben bij de Algemene 
Ledenvergadering het verkiezings-
programma en de kandidatenlijst 
voor de gemeenteraadsverkiezingen 
vastgesteld. Tijdens de vergadering 
kozen de leden unaniem Erik de 
Groot als nieuwe lijsttrekker. De 
huidig wethouder van de gemeente 
Harlingen is dankbaar en kijkt uit 
naar de verkiezingen: 
 
“We hebben de afgelopen jaren een 
duidelijk lokaal en sociaal PvdA-
stempel laten zien in de raad. Dat 
willen we de komende vier jaar 
doorzetten. Met een ambitieus ver-
kiezingsprogramma waarin we kie-
zen voor een gemeente waar je 
thuis kan zijn ongeacht je achter-
grond of de dikte van je beurs” 
 
Op plek 2 staat huidig fractievoor-
zitter Edwin Helvrich, gevolgd door 
Welmoed Konst, Ron Leen, Jacqueli-
ne Huizenga en Bartele Boersma. 
De hoogste nieuwe binnenkomer is 
Greet Stoker op plek 7. Wiebe van 
Dijk en Henni van Asten sluiten de 
lijst af. Van Asten is momenteel 
fractievoorzitter voor de PvdA bij 
het Wetterskip en verhuist op korte 
termijn naar onze mooie Stad aan ’t 
Wad.  
 
Met de lijst kiezen we voor ervaren 
kandidaten die zich vol overtuiging 
willen inzetten voor Harlingen. Met 
bekende en nieuwe gezichten op de 
lijst wil de PvdA hard werken om 
samen met de inwoners van Harlin-
gen, Midlum en Wijnaldum verder te 
bouwen aan een eerlijke en sociale 
gemeente. 
 
 
 
 

Ambitieus verkiezingspro-
gramma 
 
Naast de lijst stelden de leden ook 
het verkiezingsprogramma vast. 
Een programma waarin wonen, 
werk en welzijn centraal staan.  
 
De afgelopen vier jaar hebben we 
als PvdA de beloftes uit het ver-
kiezingsprogramma op heel veel 
punten kunnen waarmaken. De 
Westerzeedijk wordt eindelijk aan-
gepakt, er is veel gebouwd voor 
jong en oud en zorggeld is zorg-
geld gebleven. Met Harlingen gaat 
het steeds beter, maar nog niet 
met alle Harlingers gaat het goed. 
De PvdA is dus nog niet klaar. 
Daarom willen wij de komende 
jaren blijven werken aan een ge-
meente waarin iedereen tot zijn 
recht kan komen. Voor de PvdA 
staan daarbij betaalbaar wonen, 
goede zorg en gelijke kansen cen-
traal. Net als de afgelopen vier 
jaar zullen we doen wat we zeg-
gen en zeggen wat we doen. Een 
eerlijk en helder verhaal, waarbij 
we keihard zullen werken om er-
voor te zorgen dat het ons als 
Harlingers goed zal gaan. We ho-
pen dat zoveel mogelijk leden ons 
de komende maanden daarbij wil-
len helpen tijdens de campagne 
en daarna natuurlijk ook! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

De volgende kandidaten staan op 
de lijst: 
 
1. Erik de Groot 
2. Edwin Helvrich 
3. Welmoed Konst 
4. Ron Leen 
5. Jacqueline Huizenga 
6. Bartele Boersma 
7. Greet Stoker 
8. Willem de Graaf 
9. Ylse Sybesma-Lemsma 
10. Jan Zondervan 
11. Anita Damsma 
12. Sjoerd Helfrich 
13. Wiebe van Dijk 
14. Henni van Asten  
 

Het verkiezingsprogramma staat bin-
nenkort op onze website!  



De laatste vergadering van 
2021: Goed wonen, leren van 
participatie en betaalbare duur-
zaamheid 
 
Veel vuurwerk en belangrijke onder-
werpen tijdens de laatste vergade-
ring van 2021. Met de overvolle 
agenda was het dan ook geen ver-
rassing dat de vergadering in twee-
ën werd opgeknipt. Op 8 december 
tot 00.30 en op 22 december de 
laatste onderwerpen. De Transitievi-
sie Warmte, waar we de mogelijk-
heden voor duurzame, gasloze wo-
ningbouw verkennen, het bestem-
mingsplan voor het vakantiepark 
aan de Westerzeedijk en het voor-
ontwerp van Almenum waren de 
belangrijkste onderwerpen. Daar-
naast dienden we een motie in voor 
een eerlijkere kans op de woning-
markt en begon de vergadering na-
tuurlijk met het vragenhalfuurtje. 
 
Veilig fietsen, goed wonen en 
eerlijke contracten 
 
De afgelopen weken hoorden we 
bezorgde geluiden over het slechte 
wegdek op de Willemshaven. Onvei-
lig voor fietsers en wandelaars door 
loszittende stukken. Welmoed vroeg 
de wethouder om hier iets aan te 
doen en hij gaat er direct mee aan 
de slag. Daarnaast vroegen we nog-
maals aandacht voor de mogelijkhe-
den die er zijn om de grote aantal-
len onzelfstandige huisvesting in ’t 
Pypke tegen te houden. De Woonvi-
sie schrijft voor dat met deze aan-
tallen de buurt achter de plannen 
moet staan en dat is duidelijk niet 
het geval. De wethouder antwoord-
de cryptisch, maar wij hebben er 
vertrouwen in dat er naar de buurt 
wordt geluisterd. Daarnaast vroeg 
Welmoed bij de behandeling van de 
fusie van de schoolbesturen van 
Odyssee en Gearhing aandacht voor 
de positie van leraren. Zij mogen 
niet de dupe worden van situaties 
waarbij tijdelijke contracten niet 
verlengd worden en ze door de fusie 
niet aan de slag kunnen bij scholen 
die onder hetzelfde bestuur vallen. 
Wij zijn natuurlijk voor meer vaste 
contracten, maar ook leraren met 
een tijdelijk contract moeten altijd 
bij ons in de regio les kunnen ge-
ven. 
 
Betaalbaar naar duurzame 
warmte 
 
Met de Transitievise Warmte stelt 
de gemeente voor om op dit mo-
ment geen wijken aan te wijzen om 
volledig van het gas te gaan en 
eerst vol in te zetten op het isoleren 
van woningen. Wij vinden dit een 
strategie die bij Harlingen past. 
Wanneer de gemeente dit actief 
nastreeft en mensen hierbij helpt 

zorgt dit voor comfortabele en 
duurzame woningen waar het 
prettig wonen is. Er is echter wel 
meer nodig. Ja, we willen slim 
volgen, maar de gemeente moet 
uiteraard inwoners die verder wil-
len gaan actief ondersteunen en 
stimuleren. Daar mogen we ook 
ambitieus in zijn, zo stelde Wel-
moed. Ook moet de gemeente 
actief bezig met een goede infor-
matievoorziening. Benader inwo-
ners actief, laat zien wat mogelijk 
is, welke subsidies er zijn en hoe 
we van elkaar kunnen leren. Op 
die manier kunnen we onze ge-
meente duurzaam maken op een 
betaalbare manier waarin ieder-
een mee kan. Want een duurzame 
gemeente word je alleen als je 
niemand in de kou laat staan! 

Vakantiepark Westerzeedijk 

Het tweede grote onderwerp op 
de agenda was het bestemmings-
plan voor een vakantiepark aan de 
Westerzeedijk. Het vakantiepark 
is onderdeel van het Open Plan-
proces waarvoor het voorkeurs-
model al in 2018 is vastgesteld. 
Het is duidelijk dat er veel lessen 
te leren zijn voor de gemeente 
naar aanleiding van het Open 
Planproces. We zijn daarom ook 
benieuwd naar de evaluatie. Ook 
bij dit plan was niet iedereen te-
vreden, zeker omwonenden kwa-
men met verschillende reacties. 

Op verschillende punten is er goed 
geluisterd. Zo komt er een land-
schappelijke inpassing, met veel 
groen en begroeiing. Zijn de 
bouwhoogtes naar beneden bijge-
steld en komt er een zone waar 
niet bebouwd wordt en waar wei-
nig vakantiewoningen komen. Als 
PvdA zijn we tevreden met de op-
zet van het park. Met duurzame 
materialen en de 50 woningen 
passen bij de aard en schaal van 
onze stad. Daarnaast wordt er 
met de komst van het recreatie-
park eindelijk invulling gegeven 
aan een terrein dat al lange tijd er 
verwaarloosd bij ligt. Het is daar-
bij ook een stimulans voor de Har-
linger economie en zorgt voor 
werkgelegenheid. We steunen 
daarom het plan van harte. 

Een nieuw wooncentrum voor 
bewoners Almenum 

Op 22 december kwamen we als 
raad weer bij elkaar om de reste-
rende onderwerpen op de agenda 
te behandelen. Een belangrijk on-
derwerp was de nieuwbouw van 

Almenum, waar Bartele het woord 
voerde. Voor iedereen is het duidelijk 
dat het broodnodig is dat Almenum 
vernieuwd wordt. De gebouwen zijn 
verouderd, niet goed toegankelijk en 
niet duurzaam. Nieuwbouw is daarom 
een verstandige optie.  

Voor de bewoners van Almenum is dit 
een ingrijpende verandering. Zij zul-
len straks tijdelijk hun woning moe-
ten verlaten. Dat is voor niemand 
fijn, zeker niet op je oude dag. Daar-
om zijn we blij met de intensieve be-
geleiding van De Bouwvereniging. 
Meer dan 90% van de bewoners 
stemde in met de plannen, net als de 
Huurdersvereniging. Een hoog draag-
vlak dus. Aan de kant van de bewo-
ners van de Midlumerlaan zijn er wel 
zorgen. Over privacy, verkeer en de 
hoogte van de bouw. Er zijn verschil-
lende aanpassingen geweest die hier-
mee rekening houden. Daar zijn wij 
blij mee. In het proces met de bewo-
ners kan de gemeente volgens ons 
nog leren. Meer de taal van  betrok-
kenen spreken en minder denken 
vanuit de systeemwereld van ex-
perts. Dat zou het proces goed doen. 

Al met al vinden wij het een mooi 
plan. Het is volgens ons belangrijk 
dat onze oudere bewoners in de toe-
komst zekerheid hebben dat ze com-
fortabele en toegankelijke woningen 
hebben. Dit plan doet dat. Door extra 
groen aan te leggen, de woningen 
naar het kanaal te verschuiven en 
blinde kanten in de gebouwen toe te 
voegen wordt naar ons inziens ook 
ingegaan op de behoeftes van omwo-
nenden. Daarom stemmen wij in met 
het ontwerpbestemmingsplan en kij-
ken we uit naar het definitieve be-
stemmingsplan. 

In Harlingen bouwen we voor in-
woners, niet voor beleggers 

Tot slot hadden wij het initiatief ge-
nomen om een motie in te dienen die 
het college oproept een zelfbewo-
ningsplicht voor nieuwbouwwoningen 
in te voeren en te onderzoeken of we 
met een huisvestingsverordening dit 
ook voor bestaande woningbouw 
kunnen doen. De motie werd mede-
ondersteund door het CDA, Groen-
Links en HOOP.  

Iedereen ziet dat de woningmarkt 
ook in Harlingen lastig te bereiken is 
voor starters en mensen uit de omge-
ving. In Harlingen willen we bouwen 
voor onze inwoners, en niet voor be-
leggers die de woningen vervolgens 
duur verhuren.  

Raadsvergadering 8 en 22 december 2021       - Bartele Boersma 



Pagina 3 

Beste Rooie Ouwe Seunen, 
 
Het jaar loopt weer op zijn laatste 
benen en dus klim ik maar weer 
even in de pen. 
Ik kan mij goed voorstellen dat het 
voor velen van ons een jaar is ge-
weest van hoop en 
teleurstelling. Hoop die in de zomer 
reëel leek, althans wij wilden graag 
de positiviteit die het demissionaire 
kabinet wilde uitstralen overnemen 
en over gaan tot de onze bekende 
orde van de dag. Wij hadden het 
virus onder controle. Maar het was 
van korte duur en werden keihard 
afgestraft door het virus en ons ge-
drag, dus teleurstelling. Tot de dag 
van vandaag hebben wij er nog 
steeds mee te maken. Het vertrou-
wen in de overheid en de politiek in 
het algemeen is tot een dieptepunt 
gedaald. Iedereen heeft er een me-
ning over, geen praatprogramma of 
het gaat er over. Steeds dezelfde 
gezichten en meningen en dat alle-
maal omdat er geen consistent be-
leid wordt gevoerd. Ik ga hier niet 
vertellen hoe het anders moet 
of moest. De beste stuurlui staan 
aan wal en achteraf is gemakkelijk 
praten. 
 
Toch zal straks evaluatie en verant-
woording moeten plaatsvinden en 
worden afgelegd. Hopelijk leren wij 
er van. Het enige wat ik er over wil 
zeggen is dat ik een langetermijnvi-
sie mis en het ad-hoc beleid niet 
goed vind. We worden door de we-
tenschap voortdurend gewaar-
schuwd en er wordt keer op keer 
anders op gereageerd. Er wordt po-
litiek bedreven met een levensbe-
dreigend probleem. Er wordt naar 
de reacties vanuit de achterban ge-

evenals de afgelopen vier jaar, ten 
uitvoer te brengen en de kiezer er 
van te overtuigen ons hierin te 
steunen.  
 
Wij hopen dat jullie allemaal, ieder 
op zijn of haar manier, hier aan 
mee willen werken. Wij gaan mini-
maal voor behoud van de huidige 
vijf zetels en de ambitie is zes. 
Dat klinkt wellicht erg ambitieus 
maar wij houden van uitdaging. 
Wij hebben een lijsttrekker in de 
persoon van Erik de Groot die onze 
ambities uitstekend kan uitleggen 
en verdedigen richting de kiezer en 
de andere partijen. Als PvdA Harlin-
gen gaan wij er voor in het belang 
van Harlingen. 
 
In maart neem ik afscheid als voor-
zitter van onze partij en hoop dat er 
zich kandidaten zullen melden. Ik 
heb het zes jaar met plezier gedaan 
maar ben van mening dat een 
nieuw gezicht geen kwaad kan. 
 
Maar nu eerst de komende feestda-
gen, zoveel als mogelijk is, in gezel-
ligheid met elkaar doorbrengen en 
het Nieuwe jaar verwelkomen. Wij 
als bestuur wensen iedereen dan 
ook heel fijne feestdagen en de 
beste wensen voor 2022. 
 
Namens het bestuur. 
Willem de Graaf (voorzitter) 

Afdelingsvoorzitter aan het woord      - Willem de Graaf 

keken en/of er electoraal voordeel 
uit te halen is. Men is bang voor de 
kiezer, “blijf ik wel populair”, terwijl 
het gaat om een alles overstijgend 
probleem en dan mag je verwach-
ten dat dat prioriteit heeft en er 
niet gekeken wordt naar hoe het 
wordt 
“ontvangen”. 
 
Ik ben benieuwd hoe het nieuwe 
kabinet dat nu aanstaande is hier 
verder meegaat. Met wat er tot nog 
toe is uitgelekt gaat alles anders 
worden, maar eerst zien en dan 
geloven. Het zou in mijn ogen een 
politieke aardverschuiving zijn als 
het beleid 180 graden gaat draaien 
terwijl het dezelfde partijen zijn. 
Hoe gaan zij er invulling aangeven 
of wordt het weer: veel woorden, 
beloftes en weinig daden. Het gaat 
er om wat deze generatie achter-
laat voor de toekomstige genera-
ties en dat betekend dat er harde 
keuzes gemaakt moeten worden. 
We weten allemaal waar wij voor-
staan en dat gaat niet zonder pijn, 
alleen hoe verdelen wij de pijn.  
 
Dit brengt mij bij de gemeente-
raadsverkiezingen in maart 2022 
want het betekent ook 
iets voor onze gemeente. Er zijn de 
nodige verantwoordelijkheden van-
uit het Rijk overgeheveld naar de 
gemeenten. Tijdens de afgelopen 
ALV is onze kieslijst vastgesteld en 
gelukkig hebben wij voldoende 
kandidaten gevonden die deze ver-
antwoordelijkheid op zich willen 
nemen. Een aantal leden is nu vol-
op bezig om de campagne voor te 
bereiden. Het verkiezingsprogram-
ma is door jullie goedgekeurd en 
wij gaan ons uiterste best doen dit, 

BELANGRIJKE DATA  
10 januari 2022   - Fractievergadering, Online/Het Vierkant 
12 januari 2022   - Raadscommissie 
24 januari 2022   - Fractievergadering, Het Vierkant 
26 januari 2022   - Raadsvergadering, Het Vierkant 
2 februari 2022   - Raadscommissie, Het Vierkant 
 
Agenda         - Zie: https://www.harlingen.nl/bestuur  

Om hier wat aan te doen stellen we 
in deze motie voor kopers te ver-
plichten zelf in de woning die ze ko-
pen te gaan wonen, en willen we 
speculanten tegenhouden door te 
verbieden woningen op te kopen en 
dan snel met winst te verkopen.  

Ook vragen we het college te kij-
ken of we mensen die binding heb-
ben met Harlingen voorrang kun-
nen geven bij bepaalde woningen. 
Volgens ons kan dit onze inwoners, 
en zeker starters, weer een klein 
beetje helpen om een kans te krij-
gen om in Harlingen, Midlum of 
Wijnaldum een huis te kopen.  

De motie haalde het doordat PvdA, 
CDA, GroenLinks, HOOP en D66 
voorstemden. In januari zijn we er 
weer. Wij wensen iedereen fijne 
kerstdagen en een gelukkig nieuw-
jaar! 
 
Edwin Helvrich, Jacqueline Hui-
zenga, Bartele Boersma, Wel-
moed Konst en Ron Leen 

https://www.harlingen.nl/bestuur

